

Lima syarikat dalangi perlombongan bauksit haram

BH, 4/8/2017, ms. 6



Anggota SPRM membawa sembilan kakitangan Pejabat Tanah dan Galian (PTG) Pahang yang dipercayai terlibat dalam kegiatan perlombongan bauksit secara haram di Komplek Mahkamah Kuantan, semalam.

➔ Aktiviti dibuat waktu malam elak dikesan pihak berkuasa, orang ramai

Oleh Abdul Razak Raaff,
Amin Ridzuan Ishak
dan Iskandar Ibrahim
bhnews@bh.com.my

► Kuantan

Lima syarikat pelombongan termasuk yang diketuai seorang bergelar Datuk Seri, setakat ini dikesan mendalangi kegiatan melombong bauksit secara haram di Pahang serta menyogok pegawai penguat kuasa yang bertugas waktu malam.

Perlombongan haram dan pemindahan bauksit itu dibuat waktu malam bagi mengelak dikesan pihak berkuasa dan orang ramai, sekali gus mengeksploitasi moratorium yang dilaksanakan kerajaan sejak lebih setahun lalu.

Pengarah Bahagian Perisikan Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM), Datuk Seri Ahmad Khusairi Yahaya, berkata pihaknya sudah mengenal pasti syarikat pelombong haram itu dan kini dalam usaha memanggil pengusahanya bagi membantu siasatan.

“Setakat ini dua pengusaha su-

dah dipanggil memberi keterangan. Berdasarkan siasatan kita, ada sekurang-kurangnya lima syarikat yang terbabit.

Mencuri bauksit

“Modus operandi mereka ialah mencuri bauksit dan dipindahkan daripada lombong haram pada waktu tengah malam. Pegawai penguat kuasa PTG yang bertugas pada syif malam tersebut didapati bersekongkol dengan membiarkan aktiviti mengangkut bauksit haram ini berjalan,” katanya ketika dihubungi BH, di sini, semalam.

Ahmad Khusairi mengulas mengenai penahanan 10 penjawat awam termasuk seorang pegawai kanan Jabatan Kastam Diraja Malaysia (JKDM) dan sembilan Penolong Penguatkuasa Pejabat Tanah dan Galian (PTG) Pahang kerana disyaki bersekongkol dengan kegiatan perlombongan bauksit secara haram di Pahang sejak tengah malam kelmarin.

Susulan tangkapan itu juga, sembilan Penolong Penguat Kuasa Pejabat Tanah dan Galian (PTG) Pa-

hang terbabit dikenakan dikenakan perintah tahanan reman mulai semalam kerana disyaki menerima rasuah untuk melindungi perlombongan bauksit secara haram di daerah ini.

Perintah reman tujuh hari sehingga 9 Ogos itu, dikeluarkan Majistret Tengku Eliana Tuan Kamaruzaman, selepas menerima permohonan yang dikemukakan Timbalan Pendakwa Raya SPRM, Mohamad Fadhly Mohd Zamry.

Nilai rasuah diterima setiap suspek berusia di antara 29 hingga 59 tahun daripada perbuatan mereka melindungi kegiatan perlombongan bauksit secara haram serta penjualannya ke China menerusi Pelabuhan Kuantan itu, sedang dikenal pasti oleh SPRM menerusi siasatan yang berjalan.

Mohamad Fadhly berkata, siasatan dibuat mengikut Seksyen 17(A) Akta SPRM 2009 yang sabit kesalahan boleh dihukum mengikut Seksyen 24 akta sama iaitu penjara maksimum 20 tahun dan denda lima kali nilai suapan atau RM10,000, mana lebih tinggi, jika sabit kesalahan.



Setakat ini dua pengusaha sudah dipanggil memberi keterangan. Berdasarkan siasatan kita, ada sekurang-kurangnya lima syarikat yang terbabit”

Ahmad Khusairi Yahaya,
Pengarah Bahagian Perisikan SPRM



Geledah rumah 10 suspek

Sementara itu, BERNAMA melaporkan, SPRM dalam satu kenyataan semalam menyebut, agensi berkenaan menggeledah rumah 10 suspek dipercayai melindungi kegiatan perlombongan bauksit secara haram di daerah ini.

Ia turut merampas beberapa dokumen, termasuk penyata akaun bank suspek, iaitu seorang pegawai kanan Jabatan Kastam Diraja Malaysia (Kastam) dan sembilan penolong penguat kuasa Pejabat Tanah dan Galian (PTG) Pahang.

“SPRM juga sudah menghantar permohonan bagi menyekat sebarang pengambilalihan harta mengikut Seksyen 37(1) Akta SPRM 2009,” kata kenyataan itu.

Lokasi lain digeledah ialah Pejabat Pelabuhan Kuantan, Pejabat Kastam dan beberapa syarikat yang menyaksikan pelbagai dokumen termasuk dokumen eksport, komputer riba dan borang berkaitan kastam dirampas.

“Seramai 18 saksi termasuk pemandu lori, pengurus, penyelia syarikat dan kerani syarikat sudah diambil keterangan,” kata SPRM.

Kastam nilai semula SOP penugasan pegawai

Kuala Lumpur: Jabatan Kastam Diraja Malaysia (JKDM) akan menilai semula prosedur operasi standard (SOP) penugasan pegawainya bagi mengelak berulangnya perbuatan salah guna kuasa atau rasuah sehingga menjejaskan imej jabatan terbabit.

Ketua Pengarahnya, Datuk Seri Subromaniam Tholasy, menegaskan jabatan itu mempunyai dasar yang ketat berhubung salah guna kuasa atau rasuah membabitkan pegawainya dan tindakan tegas termasuk buang kerja, boleh di-

ambil sekiranya terbukti bersalah.

“Baru-baru ini, polis menahan beberapa pegawai JKDM atas dakwaan bersekongkol dengan kumpulan kongsi gelap dan semalam (kelmarin), seorang lagi pegawai kita ditahan Suruhanjaya Pencegahan Rasuah Malaysia (SPRM) kerana terbabit dalam perlombongan bauksit secara haram di Pahang.

JKDM pandang serius

“JKDM memandang serius isu integriti dalam pasukan dan tidak teragak-agak mengambil tindakan



Subromaniam Tholasy

tegas terhadap mana-mana pegawai atau anggota yang terbabit dalam kegiatan jenayah. Justeru, kita akan melihat semula SOP tugas setiap pegawai bagi mengelak perkara ini berlaku,” katanya ketika dihubungi BH, semalam.

BH semalam melaporkan SPRM menahan 10 kakitangan kerajaan, termasuk seorang pegawai kanan JKDM kerana disyaki bersekongkol dalam kegiatan perlombongan bauksit secara haram di Pahang.

Ada antara mereka ditahan kerana melindungi kegiatan pelom-

bongan haram, manakala yang lain membenarkan bahan mineral itu diekspor tanpa kebenaran.

Mengulas mengenai penahanan pegawai kanannya berhubung aktiviti bauksit, Subromaniam berkata, pihaknya memberi kerjasama penuh kepada SPRM, selain menjalankan siasatan dalaman berhubung perkara itu.

“Saya tidak mahu mengulas perkara ini kerana masih menunggu siasatan selesai dan sekiranya terbukti pegawai terbabit bersalah, tindakan akan diambil,” katanya.

